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Zápis z mimořádného zasedání AS FUD UJEP ze dne 15. 11. 2023 

Místo konání: zasedací místnost č. 234, FUD UJEP, 9:00 

  

Přítomni: MgA. Adéla Machová, Ph.D. (předsedkyně), doc. PhDr. Tomáš Pavlíček, Ph.D., 

MgA. Radek Jandera, Ph.D., Mgr. et. MgA. Jan Krtička, Ph.D., Ph.D., Václav Mach, Martin Pecha, 

MgA. Jan C. Löbl, Ph.D., Kristýna Prachařová, MgA. Kristýna Hájková, MgA. Martin Krupa 

(místopředseda) 

Hosté: MgA. Lenka Kahuda Klokočková, Ph.D., Mgr. Eva Imr Mráziková, Ph.D., MgA. Jan Prošek, 

Ph.D., doc. Mgr. Anna Vartecká, Ph.D. 

Omluveni: doc. Mgr. Lenka Sýkorová 

 

Předsedkyně AS FUD UJEP Adéla Machová zahájila mimořádné zasedání AS FUD UJEP v 9:12 

a přivítala přítomné senátory, senátorky a hosty. 

Byl představen, konzultován a doplněn program jednání: 

1. Schválení programu zasedání a zápisu předchozího jednání 

2. Kandidát do RVŠ 

3. Směrnice děkanky č. 1/2023 Odlišné podmínky pro přijetí ke studiu na Fakultu 

umění a designu UJEP 

4. Různé 

- konzultace k možnosti uspořádat kulatý stůl studentů pro genderový audit prováděný externí 

firmou (navrhovatelka: Anna Vartecká) 

- žádost o schválení prostředků z FRIM (projekt RODOS) – navrhovatel: Aleš Loziak 

- informace o podnětech k výuce dodané studenty 1. ročníku magisterského programu Design 

(navrhovatelka: Adéla Machová) 

- informace z AS UJEP (navrhovatelka: Lenka Kahuda Klokočková) 

  

1. Schválení programu zasedání a zápisu z předchozího zasedání AS FUD UJEP 

K zápisu zasedání AS FUD UJEP ze dne 20. 9. 2023 nebyly vzneseny připomínky, zápis byl 

zveřejněn na webu FUD UJEP. K navrženému programu jednání („Různé“) byly doplněny body 

jednání. 

AS FUD UJEP souhlasí se zápisem z předchozího jednání a též souhlasí s navrženým 

programem zasedání (viz výše) pro mimořádné jednání senátu dne 15. 11. 2023. 

Proběhlo hlasování o výše navrženém: Pro 8; Proti 0; Zdržel se: 0. 

  

2. Kandidát do RVŠ 

Předseda AS UJEP se obrátil e-mailem ze dne 1. 11. 2023 na AS FUD UJEP s žádostí 

o delegování kandidátů do Rady vysokých škol (RVŠ), a to v souvislosti s končícím funkčním 



2 
 

obdobím Rady vysokých škol. AS FUD UJEP má za úkol dodat do 21. 11. delegační lístek 

kandidáta do RVŠ pro období 2024–2026. 

V souladu se Statutem RVŠ, návrhy dle článku IV. odst. 1 písm. b), vysoká škola deleguje, 

mimo jiné, jednoho zástupce každé z fakult vysoké školy, kterého deleguje akademický senát 

VŠ na návrh akademického senátu příslušné fakulty (podrobněji viz Statut RVŠ). 

V 9:20 se k zasedání AS FUD UJEP připojuje senátor J. C. Löbl. 

Předsedkyně AS zahájila projednání bodu 2) a otevřela diskuzi, aby se postupně dospělo 

k hlasování. Konstatovala, že obdržela od členů akademické obce FUD UJEP různé návrhy na 

delegáty, navržení kandidáti byli osloveni, zda přijmou tuto funkci. 

Dále jsou uvedeny pouze ty návrhy na delegáty do RVŠ, kteří souhlasili s návrhem pro aktuální 

období v RVŠ. 

Návrhy kandidátů: prof. Mgr. Zdena Kolečková, Ph.D. (navrhovatel: M. Krupa) 

M. Krupa: Přiblížil dosavadní působení Z. Kolečkové v RVŠ a upozornil na důležitost zasíťování 

a kontaktů s ostatními uměleckými fakultami. V rámci příští období RVŠ se bude diskutovat 

změna financování vysokého školství, zrušení koeficientu náročnosti studenta ad. 

V 9:30 se k zasedání AS FUD UJEP připojuje senátor T. Pavlíček. 

Dalšími navrženými kandidáty, kteří však nesouhlasili s delegováním pro aktuální období od 

1. 1. 2023 do RVŠ byli: doc. Mgr. Anna Vartecká, Ph.D., doc. PhDr. Tomáš Pavlíček, Ph.D., 

MgA. Martin Krupa. Tito kandidáti jsou však ochotni účastnit se další diskuze a v případě 

potřeby se stát náhradníkem v RVŠ (hlasování o případném náhradníkovi proběhne na jednom 

z dalších zasedání AS FUD). 

Předsedkyně uzavřela diskuzi k projednávanému bodu a shodně s návrhem připravila usnesení 

v níže uvedeném znění. 

Usnesení č. 1 – AS FUD UJEP schvaluje návrh delegátky prof. Mgr. Zdeny 

Kolečkové, Ph.D. do RVŠ na období 2014–2026 za FUD UJEP, a to jako člena RVŠ. 

Hlasování o usnesení č. 1 – Pro: 10; Proti: 0; Zdržel se: 0. Usnesení bylo přijato. 

  

3. Směrnice děkanky č. 1/2023 Odlišné podmínky pro přijetí ke studiu na Fakultu 

umění a designu UJEP 

Tato směrnice slouží k „převodu“ studentů FUD z jednoho studijního programu do jiného 

programu a pro převod studentů z jiných vysokých škol, kteří studují ve stejném nebo 

příbuzném studijním programu a mají zájem pokračovat ve studiu na FUD (dříve se jednalo 

o tzv. přestupy). Každoročně se v rámci FUD jedná pouze o několik případů. Z jiné vysoké 

školy k nám přicházejí studenti výjimečně. Potřeba této směrnice vznikla s příchodem nově 

akreditovaných studijních programů. Ve staré akreditaci, kde pod jedním programem bylo 

několik oborů, při přechodu z oboru do oboru, nebyl tento proces (popsaný ve směrnici) 

nutný. 

AS FUD UJEP se seznámil s nově navrženou směrnicí, kterou předložilo vedení FUD a nemá 

žádné další doporučení či připomínky a bere tuto směrnici na vědomí. 
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4. Různé 

Konzultace k možnosti uspořádat kulatý stůl studentů pro genderový audit 

prováděný externí firmou: 

A. Vartecká: Na UJEP probíhá aktuálně audit, který realizuje Osvětová beseda, mapující 

a vyhodnocující studijní prostředí na univerzitě, budou uspořádány rozhovory s „focus groups“ 

a nabízí se možnost uspořádat kulatý stůl s externě přizvanými odborníky, který bude 

připravený na míru pro studenty FUD (např. reflexe studijní atmosféry na fakultě aj.). Kulatý 

stůl se studenty proběhne v rámci jednotlivých fakult (možno zapojit již aktivní studenty, kteří 

studentstvo směrem k Univerzitě reprezentují). Témata a podoba kulatého stolu vzejde 

z podrobné dohody nad směřováním FUD v souvislosti s GEP. Kulatý stůl je mixem relevantní 

osvěty, co genderová tematika vše obnáší a jak mohou např. genderové stereotypy zasahovat 

do vlastního jednání, rozhodování, sebevědomí a sebevnímání. Co studenti očekávají a jak oni 

mohou participovat na změnách – co můžu udělat sám/sama, co potřebuji od ostatních. 

Nastavení bezpečného prostředí a hranic – efektivní komunikace, která je často genderově 

zabarvená.  

A. Vartecká jako zástupce FUD v této záležitosti přichází na AS FUD s otázkou, zda uspořádat 

onen kulatý stůl, zda již není studentská kurie FUD zahlcena těmito podněty reflexe 

bezpečného prostředí na FUD. Předsedkyně AS FUD otevřela diskuzi. 

Záznam diskuze na AS FUD UJEP: 

Nabízí se i možnost uspořádat kulatý stůl v menším rozsahu a jako velmi zajímavou možnost 

AS FUD UJEP vyhodnocuje externího moderátora. Kulatý stůl by zároveň přirozeně navázal na 

dotazníková šetření a možnost další komunikace rezonujících témat. Navíc, pokud bude kulatý 

stůl pořádán i na dalších fakultách, proč tuto možnost nemít i na FUD. Pro kulatý stůl byl 

doporučen termín v polovině prosince. 

A. Vartecká poděkovala AS FUD UJEP a opustila zasedání v 10:00. 

 

Žádost o schválení prostředků z FRIM (projekt RODOS): 

Proděkan pro rozvoj FUD UJEP A. Loziak požádal AS FUD UJEP o projednání a schválení 

přesunu prostředků z FRIM na investiční záměr v rámci projektu RODOS (Rozvoj 

infrastrukturního zázemí doktorských studijních programů na UJEP), a to v celkové výši 243 

773,75 Kč. Jedná se o investiční část projektového záměru, který dle podmínek výzvy, musí 

být hrazen žadatelem – jedná se o povinnou 5% spoluúčast. Byl dodán přehled předmětných 

položek (nákupů) v tomto projektu, přičemž vyžlucené části se týkají nákupů FUD UJEP. 

AS FUD se seznámil s dodaným excel dokumentem a žádá o další dodání podkladů, a to: 

- náhled projektu a jeho výstupů pro FUD (projektový záměr/žádost a stručně plněné 

indikátory pro FUD), 

- aktuální stav FRIM FUD UJEP v roce 2023 (k aktuálnímu měsíci, vč. plánu čerpání v roce 

2023 ve zbývajících měsících, tedy v prosinci 2023), 

- rozvahu rozpočtu FUD v části FRIM na rok 2024. 
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AS FUD UJEP informuje, že v případě potřeby je připraven hlasovat formou per rollam, přičemž 

očekává dodání výše sepsaných podkladů a informací na e-mail předsedkyně AS FUD UJEP, 

která je bude následně sdílet. 

  

Informace o podnětech k výuce dodané studenty 1. ročníku magisterského 

programu Design: 

Dne 7. 11. 2023 byly na e-mail předsedkyně AS FUD UJEP a zároveň vedoucí KDTU dodány 

tyto podněty vztahující se k výuce na FUD UJEP, které budou dále diskutovány a řešeny ze 

strany vedoucí KDTU a oslovených proděkanů i paní děkanky FUD UJEP. 

Shrnutí podnětů k výuce ve studijním programu (SP) Design se specializací Design a Grafický 

design: 

- Úprava v rozvrhu Katedry designu 

• přidání teoretických předmětů pro magistry z Katedry designu (např.: etika, 

teorie, strategie, psychologie) 

• možnost výběru v povinně volitelných (PVK) i volitelných předmětech (VK) 

pokrývající design 

- Efektivnější rozvrh magisterských studentů 

• tj. méně roztříštěné výuky (časově) 

• problém se systémem STAG (absence IT) – mít k dispozici časový rozvrh ve 

STAG 

- Žádost o úpravu sylabu Interpretace vizuálních oborů 

  

Informace z AS UJEP: 

L. Kahuda Klokočková informovala AS FUD UJEP, že na zasedání AS UJEP dne 25. 10. 2023 byl 

projednán a schválen Plán realizace Strategického záměru UJEP pro rok 2024.  

L. Kahuda Klokočková doporučuje setkání senátorek a senátorů AS UJEP, kteří FUD zastupují, 

s paní děkankou prof. Z. Kolečkovou, prorektorem pro rozvoj MgA. Alešem Loziakem 

a předsedkyní AS FUD UJEP MgA. Adélou Machovou, Ph.D., aby vzájemně prodiskutovali 

strategii vyjednávání FUD v rámci přerozdělování rozpočtu UJEP v nadcházejícím období. 

 

Předsedkyně AS FUD UJEP poděkovala senátorům za účast na mimořádném zasedání 

a ukončila jej v 10:32. 

 

Další řádné zasedání AS FUD UJEP se koná ve středu 13. 12. 2023 od 9:00 v zasedací 

místnosti č. 234 na FUD UJEP. 

  

Zapsala: A. Machová 

Ověřil: M. Krupa 

https://cs.wikipedia.org/wiki/%C5%BD

